



BRONG-AHAFO

Don Bosco Technical Institute starts installation of equipment



By FRANCIS OWUSU-ANSAH · March 1, 2023 · 309 views

Share

Tweet

G+

P

in

0



Sunyani West MCE Evans Kusi Boadu(2nd right) and Rev. Br Patrick Sokuu, Principal of Don Bosco Technical Institute(right) inspecting the installation

Work has begun for the installation of tools and equipment at the Don Bosco Technical Institute, Odumase in the Sunyani West Municipality under Ghana-Austria TVET Upgrading project.

Don Bosco Technical Institute is a beneficiary of the Ghana-Austria TVET upgrading project which seeks to upgrade and enhance technical institutions in the country.

The project includes rehabilitation and equipping of computer lab, electrical and electronic labs, basic mechanical workshop, welding and fabrication workshop, automotive workshop and catering and management block.

At a commencement meeting for the Installation of the tools and equipment, Mr. Asamoah Duodu, VACE Coordinator said the project is in three phases and they are done with phase one, which is the civil works and currently ongoing is phase two which is the installation of tools and equipment.

Phase three of the project, which is expected to start in September, this year, is for training of teachers on how to use the tools and the equipment.

Mr. Asamoah Duodu appealed to the Ministry of Education to post teachers to handle the newly introduced programmes for them to also go through the training programme when it starts.

Sunyani West Municipal Chief Executive, Mr. Evans Kusi Boadum expressed gratitude to the government for the project and prayed that all the necessary arrangements go on as planned to ensure successful completion of the project.

He assured of his maximum cooperation to ensure the project is completed as scheduled in order to uplift TVET in the municipality.

Rev. Br Patrick Sokuu, Principal of Don Bosco Technical Institute said the event demonstrated government commitment to improving TVET delivery in the institution.

He was optimistic that students and teachers will be more motivated to work hard to acquire the requisite technical knowledge and competencies needed to meet the current market demand of the country and beyond.

Deutsche Übersetzung mit deepl.com:

Technisches Institut Don Bosco beginnt mit der Installation von Geräten

Im Rahmen des ghanaisch-österreichischen TVET-Upgrading-Projekts haben die Arbeiten für die Installation von Werkzeugen und Ausrüstungen am Don Bosco Technical Institute, Odumase in der Sunyani West Municipality begonnen.

Das Don Bosco Technical Institute gehört zu den Begünstigten des ghanaisch-österreichischen TVET-Upgrading-Projekts, mit dem technische Einrichtungen im Land aufgewertet und verbessert werden sollen.

Das Projekt umfasst die Sanierung und Ausstattung eines Computerlabors, eines Elektrik- und Elektroniklabors, einer mechanischen Grundwerkstatt, einer Schweiß- und Fertigungswerkstatt, einer Kfz-Werkstatt sowie eines Gebäudes für Catering und Management.

Auf einer Eröffnungssitzung für die Installation der Werkzeuge und Ausrüstungen sagte Asamoah Duodu, VACE-Koordinator, dass das Projekt in drei Phasen unterteilt ist und die erste Phase, die Bauarbeiten, abgeschlossen ist.

Die dritte Phase des Projekts, die im September dieses Jahres beginnen soll, dient der Schulung der Lehrer im Umgang mit den Geräten und der Ausrüstung.

Asamoah Duodu appellierte an das Bildungsministerium, Lehrer für die neu eingeführten Programme abzustellen, damit auch sie das Ausbildungsprogramm absolvieren können, sobald es beginnt.

Der Gemeindevorsteher von Sunyani West, Evans Kusi Boadum, dankte der Regierung für das Projekt und betonte, dass alle notwendigen Vorkehrungen wie geplant getroffen werden, um einen erfolgreichen Abschluss des Projekts zu gewährleisten.

Er sicherte seine größtmögliche Unterstützung zu, um sicherzustellen, dass das Projekt wie geplant abgeschlossen wird, um die Berufsbildung in der Gemeinde zu fördern.

Pater Patrick Sokuu, Direktor des Don Bosco Technical Institute, sagte, die Veranstaltung zeige das Engagement der Regierung für die Verbesserung der Berufsausbildung in der Einrichtung.

Er zeigte sich optimistisch, dass Schüler und Lehrer motivierter sein werden, hart zu arbeiten, um die erforderlichen technischen Kenntnisse und Kompetenzen zu erwerben, die erforderlich sind, um der aktuellen Marktnachfrage im Land und darüber hinaus gerecht zu werden.